
 

Výpis z 29. jednání Výkonného výboru  
Městského sdružení hasičů hl. m. Prahy 
konaného dne 27. 03. 2018 - sekretariát 

________________________________________ 
 

Přítomni:    dle prezenční listiny 
 
     Jednání zahájil a vedl starosta Městského sdružení hasičů hl. m. Prahy              
M. Wagner. V úvodu přivítal přizvaného hosta ředitele HZS hl. m. Prahy brig. gen.                  
R. Hlinovského. Hlavním tématem bylo řešení současné spolupráce dobrovolných                 
a profesionálních hasičů na území hlavního města.  
     V Praze se dle slov pana ředitele nachází mnoho nepokrytých oblastí a naopak na 
některých místech považuje financování hasičských zbrojnic za zbytečné. Například                 
z důvodu krátké vzdálenosti od hasičských stanic jmenoval zbrojnice SDH Čakovice, 
Libuš, Písnice a Radotín. Pro řešení aktuální situace byla po schůzce s paní primátorkou 
zřízena pracovní skupina, která má za úkol vytvořit koncepční materiál. Materiály 
pracovní skupiny nejsou tajné, je tedy možné, aby členové VV MSH dostávali průběžné 
informace přes J. Zlocha, který je zároveň členem této pracovní skupiny. V Praze 
funguje 35 JPO. Některé jsou více a jiné méně akceschopné. Vhodné by bylo vytvoření 
sítě základem, které jsou schopné plnit rozpisy služeb hotovosti jako např. Letňany. 
      Dále byl pan ředitel požádán o upřesnění termínu "vhodné" a "možné" povolání 
dobrovolných jednotek požární ochrany k případům. Jedná se o instrukce, jimiž se řídí 
operační středisko. Vhodné - například malá událost (požár kontejneru), ke které 
profesionální jednotka dojede a zahasí dříve, nežli dobrovolní hasiči vyjedou.                
Možné - velká událost, při které je třeba zvláštního výcviku a vybavení (požár chemičky, 
radioaktivní materiál, nebezpečné látky).  
     Další dotaz starosta M. Wagner směřoval na získávání odbornosti pro obsluhu 
mobilních kontejnerů nouzového přežití. Pan ředitel informoval, že školení probíhají             
v Jílovém u Prahy. Odbor krizového řízení se bude zabývat vytipováním vhodných 
jednotek pro tento účel. Takováto jednotka musí být schopna zvládat svůj obvod                 
a zároveň obsluhu kontejneru.  
     Na otázku, zda HZS hl. m. Prahy disponuje v současné době dostatečným počtem 
příslušníků, odpověděl ředitel, že nikoliv. Požadované normy jsou sice nadhodnocené, 
avšak při velké události, např. požáru výškových budov, současný stav nestačí.  
        Následně byli vyzvání ostatní členové VV MSH ke směřování svých námětů          a 
dotazů.  
V. Svoboda: Špatná atmosféra v jednotkách. Hasiči stále drží pouze hotovosti na 
zbrojnicích a nevyjedou ani k velkým událostem. Důsledkem toho může být snížení 
zájmu členů o činnost v jednotce. Jinde v krajích je praxe alespoň nechat družstvo               
k případu vyjet, jelikož i tím získávají členové zkušenosti.  
 
 
 
 



 
R. Hlinovský: Členové jednotky jsou vázáni smlouvou s obcí. JPO je zřízena proto, aby 
chránila své území bez ohlednu nato, zda k nějaké události dojde.  
M. Wagner: Pohotovost na zbrojnicích uvést do statistik.  
R. Hlinovský: Systém byl ohledně počtu výjezdů deformovaný, nyní došlo ke srovnání. 
Pracovní skupina se v rámci koncepce touto oblastí zabývá. 
M. Hartmannová: Spolupráce v jiných okresech a krajích probíhá lépe. Je třeba myslet 
také na zásluhy ve výchově mládeže. HZS získává své příslušníky rovněž z řad 
dobrovolných hasičů. 
R. Hlinovský: Koncepčně nikdy nikdo žádný návrh nepředložil. Ano, s tvrzením ohledně 
zásluh v oblasti mládeže souhlasí.  
M. Wagner: Žádost o reakci na článek MF Dnes, kde byli dobrovolní hasiči přirovnáni k 
zahrádkářům. 
M. Hlinovský: Jednalo se pouze o konstatování právního výkladu spolku, tak jak je 
zapsaný ve spolkovém rejstříku. 
     Následně se ředitel z další účasti při jednání omluvil. M. Wagner poděkoval za účast.  
 
1) Kontrola plnění úkolů 

• oprava bannerů (Jašek) - trvá 
• propozice PS (Jánská) - trvá 
• akce 100 let republiky - trvá 

• provozní řád vozidel (Wagner) - trvá 
• pamětní medaile info sborům (Wagner) - splněno 
• ocenění sborů přehled výročí (Wagner) - splněno 

 
2) ORR - J. Zloch 

• info o konaných školeních OO, strojníků, velitelů, polygonu a dýchací techniky 
• 29.3. proběhne  setkání s primátorkou  
• začátkem dubna bude další info ohledně akce fontána 
• 7.4. Letňanský železňák 

 
3) ORM - M. Hartmannová 

• info o soutěžích zimní pohár v uzlování a štafeta dvojic 
• 16.4. se koná školení rozhodčích dospělých 
• registrační listy kolektivu mladých hasičů byly odeslány 
• informace o přiznaných grantech na POOD a Plamen 

• informace přípravě podání grantů na 2. pol.  Habadová, ZPV, TFA 
 
4) VV MSH - M. Wagner  

• komentář ke zprávě KRR a poděkování pí Hartmannové za odvedenou práci 
• info o rezignaci M. Štancla na fci. vedoucího AZH, úkol zauvažovat o nástupci 

(M. Blaha) 
 
 
 
 
 
 



 
 

• úkol na příští VV MSH přizvat starosty SDH Pitkovice, Nusle a Prosek - 
sbory, které neuhradili příspěvky a nepodali hlášení 

• hodnocení shromáždění představitelů - nízká účast, razítko pí Horáková 
- úkol poslat žádost o stanovisko na ústředí 

• komentář k plánu akcí na nejbližší období 
• hodnocení činnosti odborných rad proběhne příště 
• finální seznam objednaných pamětních medailí z SDH 
• synchronizovat kalendář na webu 
• oslavy v Brně přihlášen s praporem pouze SDH Suchdol a Kunratice 

• 20.3.2018 usnesení soudu o zrušení SDH Hloubětín  
 

5)  Společenský večer 20.9. - M. Wagner 
• z diskuse a zaslaných námětů členů VV MSH byl vytvořen seznam 

pozvaných hostů a schválen počet pamětních medailí pro objednání VV 
MSH 

• poděkování k medailím připraví F. Jordák 
 
6) Různé 
F. Jordák - Výročí 90. let SDH Libuš - členy VV MSH schválen návrh na udělení medaile 
Za příkladnou práci.  
M. Hartmannová - Návrh jmenovat novým členem rady mládeže M. Blahu. Výkonný 
výbor MSH hl. m. Prahy přednesený návrh schvaluje.  
M. Wagner - Návrhy ke změnám v centrální evidenci, bude adresováno panu 
Studníkovi. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Zpracovala: Helena Kolouchová 


